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Protokół Nr LXXI.2023 

z LXXI Sesji Rady Miejskiej w Pilawie 

z dnia 30 października 2023 r. 

Sesja trwała od godziny 11:00 do godziny 12:30 

 

 

Ad. 1 Otwarcie Sesji. 

 LXXI Sesję Rady Miejskiej w Pilawie otworzyła i poprowadziła Przewodnicząca Rady 

Miejskiej Pani D. Niemiec-Jóźwicka. Przewodnicząca powitała wszystkich zebranych na sesji, 

Burmistrza Miasta i Gminy Pilawa Panią A. Łubian, Sekretarza Panią M. Śniegucką, Skarbnika Panią 

J. Szostak, dyrektorów i kierowników jednostek organizacyjnych gminy, sołtysów i przewodniczących 

rad mieszkańców, członków Rady Mieszkańców Pilawy oraz radnych Rady Miejskiej w Pilawie. 

 

Ad. 2 Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej w Pilawie Pani D. Niemiec-Jóźwicka stwierdziła 

prawomocność obrad. W sesji uczestniczyło 14 radnych, nie było radnego T. Gałata. Lista obecności 

stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

Porządek obrad LXXI Sesji Rady Miejskiej w Pilawie: 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta i Gminy Pilawa na 2023 

rok. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Pilawa 

na lata 2023-2037. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia podziału Miasta i Gminy 

Pilawa na sektory w celu zorganizowania odbioru odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Miasta i Gminy Pilawa. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 

zagospodarowanie tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie nieuwzględnienia wniosku.  

12. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

13. Informacja z analizy oświadczeń majątkowych. 

14. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

15. Wnioski i oświadczenia radnych. 

16. Sprawy różne. 

17. Zamknięcie sesji. 

 

Ad. 3 Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta i Gminy Pilawa na 

2023 rok. 
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 Skarbnik Miasta i Gminy Pilawa Pani J. Szostak poinformowała, że w projekcie uchwały 

proponowane są następujące zmiany budżetu Miasta i Gminy Pilawa: 

1) Po stronie dochodów zwiększa się plan dochodów do wysokości wpływów. 

 wprowadzamy dofinansowanie otrzymane z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na 

realizację zadania pn. Przebudowa drogi gminnej Nr 131058W ul. Adama 

Mickiewicza w Pilawie na kwotę 866.216,38 zł, 

 wprowadzamy środki na wypłatę wyrównania dla przedsiębiorców za stosowanie 

maksymalnej ceny dostawy ciepła na kwotę 127.500 zł, 

 wprowadzamy środki na wypłatę odbiorcom paliw gazowych refundacji podatku VAT 

na kwotę 2.043,84 zł, 

 wprowadzamy środki otrzymane z Funduszu Pomocy na wypłatę jednorazowych 

świadczeń pieniężnych na kwotę 918 zł, 

 aktualizujemy plan dochodów do wysokości wpływów. 

2) Po stronie wydatków:  

 W dziele Rolnictwo i łowiectwo zwiększamy kwotę zadania pn. „Budowa wodociągu 

w m. Jaźwiny” o 5.000 zł, zwiększamy wartość zadania pn. „Budowa wodociągu w 

m. Puznówka” o 28.000 zł, wprowadzamy zadanie pn. „Budowa wodociągu w m. 

Trąbki” na kwotę 96.000 zł, 

 W dziale Transport i łączność zwiększamy wartość zadania pn. „Przebudowa drogi 

gminnej Nr 131058W ul. Adama Mickiewicza w Pilawie” o kwotę  1042.770,48 zł, 

 W dziale Administracja publiczna wprowadzamy zadanie „Rozbudowa monitoringu 

miejskiego” na kwotę 8.972 zł, 

 W dziale Oświata i wychowanie zwiększa się wartość zadania pn. „Przebudowa 

oświetlenia zewnętrznego przy Publicznej Szkole Podstawowej w Pilawie" o kwotę 

21.000,00 zł i zmniejszamy wartość zadania pn. „Zakup wiaty na rowery przy 

Publicznej Szkole Podstawowej w Pilawie" o kwotę 20.000,00 zł. 

 W dziale Gospodarka komunalna i ochrona środowiska zmniejszamy wartość zadania 

pn. „Przebudowa terenu w Parku Miejskim w Pilawie" - 100.000zł, 

 W dziale Kultura fizyczna zmniejszamy wartość zadania pn. „Budowa boisk do piłki 

nożnej w Trąbkach" o kwotę 34.000 zł.  

 Dokonujemy zmian w planie wydatków w celu prawidłowej realizacji zadań. 

 W załączniku z przychodami zwiększamy wartość wolnych środków do kwoty 

4.990.671,46zł. Natomiast w Wieloletniej Prognozie Finansowej w Wykazie Przedsięwzięć 

wprowadza się nowe przedsięwzięcie pn. „Mazowsze bez smogu” z realizacją w latach 2024-2028. W 

Wieloletniej Prognozie Finansowej dochody i wydatki zaktualizowane zostały zgodnie z podjętą 

uchwałą oraz wcześniej podjętymi zarządzeniami. Jednocześnie w dochodach i wydatkach 2024-2028 

zostały uwzględnione dochody i wydatki związane z realizacją przedsięwzięcia „Mazowsze bez 

smogu”. Jest to przedsięwzięcie dofinansowane w 85%, więc zarówno dochody jak i wydatki są 

powiększone. Przed sesją radni otrzymali nowy wykaz przedsięwzięć, cała zmiana dotyczy zmiany 

wydatków majątkowych w roku 2024. 

 Wobec braku pytań Przewodnicząca Rady Miejskiej w Pilawie Pani D. Niemiec-Jóźwicka 

poddała pod głosowanie projekt uchwały nr LXXI.464.2023 w sprawie wprowadzenia zmian w 

budżecie Miasta i Gminy Pilawa na 2023 rok. 

 Uchwała została podjęta jednogłośnie. Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu. 

 

Ad.4 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Pilawa na lata 2023-2037. 

 Wobec braku pytań Przewodnicząca Rady Miejskiej w Pilawie Pani D. Niemiec-Jóźwicka 

poddała pod głosowanie projekt uchwały nr LXXI.465.2023 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta i Gminy Pilawa na lata 2023-2037. 
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 Uchwała została podjęta jednogłośnie. Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 3 do 

protokołu. 

 

Ad.5 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia podziału Miasta i 

Gminy Pilawa na sektory w celu zorganizowania odbioru odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości. 

 Kierownik Referatu Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Gospodarki Komunalnej Pani M. 

Kierzkowska poinformowała, że zmiana uchwały dotyczy wykreślenia adresu przy zabudowie 

wielolokalowej. Dotychczas w tej uchwale były wypisane adresy zabudowy wielolokalowej z uwagi 

na to, że powstają nowe zabudowania przede wszystkim na terenie miasta Pilawa dochodzą nowe 

zabudowy wielolokalowej chcemy uniknąć za każdym razem zmian tej uchwały. Proponujemy 

uogólnienie, czyli zapis „zabudowa wielolokalowej, na której zamieszkują mieszkańcy”.  

 Wobec braku pytań Przewodnicząca Rady Miejskiej w Pilawie Pani D. Niemiec-Jóźwicka 

poddała pod głosowanie projekt uchwały nr LXXI.465.2023 w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

określenia podziału Miasta i Gminy Pilawa na sektory w celu zorganizowania odbioru odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości. 

 Uchwała została podjęta 13 głosami za przy 1 przeciwnym. Imienny wykaz głosowania 

stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad.6 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta i Gminy Pilawa. 

 Pani M. Kierzkowska poinformowała, że w związku z wygaśnięciem z końcem roku umowy 

na odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości z terenu Miasta i 

Gminy Pilawa oraz przygotowaniem dokumentacji przetargowej, a przede wszystkim po analizie 

dotychczas świadczonych usług w tym zakresie i biorąc pod uwagę potrzeby mieszkańców, chcemy 

wprowadzić zwiększenie częstotliwości odbioru odpadów komunalnych niesegregowanych, 

bioodpadów oraz odpadów zbieranych selektywnie dla zabudowy wielolokalowej. Dotychczas w tej 

zabudowie odpady były odbierane nie rzadziej niż raz na dwa tygodnie, chcemy zwiększyć 

częstotliwość na nie rzadziej niż raz na tydzień. Dotychczasowa częstotliwość odbierania odpadów 

komunalnych była niewystarczająca ze względu na gęstą zabudowę, szczególnie w Trąbkach i brak 

wolnej przestrzeni na ustawienie dodatkowych pojemników lub kontenerów na tym terenie. Ponadto 

wprowadzamy odbiór popiołu z posesji dla zabudowy jednorodzinnej z terenu gminy Pilawa w 

miesiącach zimowych, który dotychczas właściciele musieli dostarczyć do Punktu Selektywnej 

Zbiórki Odpadów Komunalnych. W związku z wprowadzeniem tych zmian należy wprowadzić 

zmiany w regulaminie, ponieważ dotycz as były one określone inaczej.   

 Wobec braku pytań Przewodnicząca Rady Miejskiej w Pilawie Pani D. Niemiec-Jóźwicka 

poddała pod głosowanie projekt uchwały nr LXXI.467.2023 w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta i Gminy Pilawa. 

 Uchwała została podjęta 13 głosami za przy 1 przeciwnym. Imienny wykaz głosowania 

stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad.7 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 

zagospodarowanie tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 Pani M. Kierzkowska poinformowała, że zmiany w tej uchwale związane są ze zmianami, 

które wprowadzone zostały w poprzedniej uchwale, ponieważ w tzw. dużym regulaminie określone są 

wszystkie zasady, które obowiązują na terenie Miasta i Gminy Pilawa, niezwiązane również z 

odbiorem odpadów komunalnych. Natomiast uchwała w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 
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świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 

zagospodarowanie tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi określa zasady związane już konkretnie z odpadami 

komunalnymi, a zapisy tzw. małego regulaminu muszą być tożsame z zapisami dużego regulaminu.  

 Wobec braku pytań Przewodnicząca Rady Miejskiej w Pilawie Pani D. Niemiec-Jóźwicka 

poddała pod głosowanie projekt uchwały nr LXXI.468.2023 w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości i zagospodarowanie tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 Uchwała została podjęta 13 głosami za przy 1 przeciwnym. Imienny wykaz głosowania 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad. 8 Podjecie uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej.   

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani D. Niemiec-Jóźwicka poinformowała, że w ostatnim 

czasie wpłynęło kilka podobnych wniosków o nadanie nazw drogom wewnętrznym, wszystkie 

wnioski zostały skierowane do Komisji Skarg Wniosków i Petycji.  

Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji Pani A. Piętka poinformowała, że w dniu 

3 października 2023r. do Urzędu Miasta i Gminy w Pilawie wpłynął wniosek właściciela działek 

położonych w obrębie wsi Puznówka, gmina Pilawa, stanowiących drogę wewnętrzną, w sprawie 

nadania jej nazwy „Sosnowa”. Na posiedzeniu Komisji w dniu 26 października br. Komisja 

pozytywnie rozpatrzyła wniosek o nadanie tejże nazwy. Mając na uwadze powyższe podjęcie uchwały 

jest zasadne. Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji poinformowała również, że w dniu 2 

listopada 2022 r. wpłynął wniosek właściciela nieruchomości oznaczonej w ewidencji gruntów i 

budynków numerem 39/18, zlokalizowanej w m. Trąbki o nadanie nazwy drodze wewnętrznej, 

właściciel wniósł o nazwę „Rubinowa”. Komisja pozytywnie zaopiniowała nazwę. Mając na uwadze 

powyższe, podjęcie przedmiotowej uchwały jest zasadne. Wniosek wraz z uchwałą Komisji stanowi 

załącznik nr 7 do protokołu. 2 listopada 2022 roku wpłynął również wniosek właściciela 

nieruchomości położonej w Trąbkach oznaczonej w ewidencji gruntów i budynków numerem 39/11. 

Właściciel wniósł o nadanie nazwy drodze im. Jana Woźniaka ps. Jastrząb. Komisja po zapoznaniu się 

z aktami sprawy mając na uwadze przepisy ustawy z dnia 1 kwietnia 2016r. o zakazie propagowania 

komunizmu lub innego ustroju totalitarnego przez nazwy jednostek organizacyjnych, jednostek 

pomocniczych gminy, budowli, obiektów i urządzeń użyteczności publicznej oraz pomniki, zwróciła 

się do Instytutu Pamięci Narodowej Komisja Ścigania Zbrodni przeciwko Narodowi Polskiemu o 

wydanie opinii czy nadanie nazwy drodze nie będzie upamiętnieniem osoby symbolizującej 

komunizm lub inny ustrój totalitarny. We wrześniu br. IPN przesłał informację, że w opinii Instytutu 

Pamięci Narodowej Komisja Ścigania Zbrodni przeciwko Narodowi Polskiemu nadanie nazwy ulicy 

w m. Trąbki imienia Jana Woźniaka nie będzie stało w sprzeczności z art. 1 ww. ustawy. Jednocześnie 

wskazał, że zgodnie z wynikiem kwerendy przeprowadzonej przez Oddziałowe Biuro Upamiętniania 

Walk i Męczeństwa IPN w Lublinie, potwierdzony został udział Jana Woźniaka w wojnie obronnej 

1939 r. Wobec powyższego Komisja Skarg Wniosków i Petycji na posiedzeniu w dniu 26 

października br. pozytywnie zaopiniowała złożony wniosek. Mając na uwadze powyższe, podjęcie 

przedmiotowej uchwały jest zasadne.  

Wobec braku pytań Przewodnicząca Rady Miejskiej w Pilawie Pani D. Niemiec-Jóźwicka 

poddała pod głosowanie projekt uchwały nr LXXI.469.2023 w sprawie nadania nazwy drodze 

wewnętrznej.  

Uchwała została podjęta jednogłośnie. Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 8 do 

protokołu. 
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Ad. 9 Podjecie uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej.  

 Wniosek o nadanie nazwy drodze wewnętrznej wraz z uchwałą Komisji Skarg Wniosków i 

Petycji stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 Wobec braku pytań Przewodnicząca Rady Miejskiej w Pilawie Pani D. Niemiec-Jóźwicka 

poddała pod głosowanie projekt uchwały nr LXXI.470.2023 w sprawie nadania nazwy drodze 

wewnętrznej.  

 Uchwała została podjęta jednogłośnie. Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 10 do 

protokołu. 

 

Ad. 10 Podjecie uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej.  

 Wniosek o nadanie nazwy drodze wewnętrznej wraz z uchwałą Komisji Skarg Wniosków i 

Petycji stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 Wobec braku pytań Przewodnicząca Rady Miejskiej w Pilawie Pani D. Niemiec-Jóźwicka 

poddała pod głosowanie projekt uchwały nr LXXI.471.2023 w sprawie nadania nazwy drodze 

wewnętrznej.  

 Uchwała została podjęta 12 głosami za przy 2 wstrzymujących. Imienny wykaz głosowania 

stanowi załącznik nr 12  do protokołu. 

 

Ad. 11 Podjęcie uchwały w sprawie nieuwzględnienia wniosku.  

 Przewodnicząca Rady Miejskiej w Pilawie Pani D. Niemiec-Jóźwicka poinformowała, że 

wpłynął wniosek o nadanie nazwy drodze, ale nie mieliśmy wskazania, jaka to miałaby być droga, 

która konkretnie. Sprawa została przekazana do Komisji Skarg Wniosków i Petycji.  

 Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji Pani A. Piętka poinformowała, że na 

posiedzeniu w dniu 26 października 2023 r. Komisja Skarg Wniosków i Petycji z przyjemnością 

zapoznała się z notatką biograficzną Pani Anny Grzelińskiej, która żyłą w latach 1910-1985. Jak 

wynika z notatki biograficznej - Pani Anna Grzelińska była związana z Gminą Osieck, gdzie 

prowadziła działalnością bojową, tajne nauczanie, a po wojnie pełniła funkcję Dyrektora Gimnazjum 

Samorządowego w Osiecku. W związku z powyższym, zdaniem członków Komisji, wniosek o jej 

upamiętnienie powinien być skierowany do Rady Gminy Osieck. Na podkreślenie zasługuje fakt, że w 

dokumentach tutejszego Urzędu, brak jest jakiejkolwiek wzmianki na temat pracy i działalności Pani 

Anny Grzelińskiej na terenie Miasta i Gminy Pilawa, a jednocześnie mamy informacje o wielu 

osobach związanych z Miastem i Gminą Pilawa, które również zasługują na upamiętnienie. Podkreślić 

należy, że nazwy ulicom nadaje Rada Miejska w Pilawie głównie na wniosek i za zgodą osób przy 

danej ulicy mieszkających. Jednocześnie informuję, że w chwili obecnej nie ma w Pilawie dróg ani 

ulic, które nie nosiłyby nazwy. Wniosek wraz z uchwałą Komisji stanowi załącznik nr 13 do 

protokołu.  

 Wobec braku pytań Przewodnicząca Rady Miejskiej w Pilawie Pani D. Niemiec-Jóźwicka 

poddała pod głosowanie projekt uchwały nr LXXI.472.2023 w sprawie nieuwzględnienia wniosku.  

 Uchwała została podjęta jednogłośnie. Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 14 do 

protokołu. 

 

Ad.12 Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 Uwag do protokołu nie zgłoszono. Protokół został przyjęty 13 głosami za przy jednym 

wstrzymujący. Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Ad.13 Informacja z analizy oświadczeń majątkowych. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Pilawie Pani D. Niemiec-Jóźwicka poinformowała, że 

godnie z art. 24h ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym zobowiązanych do złożenia oświadczeń 
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majątkowych Przewodniczącej Rady było czternastu radnych Rady Miejskiej w Pilawie. Wszyscy 

radni dopełnili obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych w ustawowym terminie. W wyniku 

dokonanej analizy nie stwierdzono nieprawidłowości w oświadczeniach majątkowych. W 

oświadczeniu majątkowym Burmistrza Pani A. Łubian wykazano w pkt VIII brak zgodności kwoty 

dochodu PIT. W związku z powyższym zostało wysłane już wyjaśnienie w tej sprawie,  

Burmistrz dodała, że zamiast dochód wpisała przychód.  

Przewodnicząca dodała, że nie skutkuje to wszczęciem postępowania. Poinformowała 

ponadto, że Przewodnicząca Rady Miejskiej złożyła oświadczenie majątkowe w komplecie w pkt II 

ppkt nie określono jednostki miary powierzchni oraz waluty, w jakiej podano wartość nieruchomości 

w tej sprawie również zostało złożone wyjaśnienie.  Te uchybienia również nie skutkują wszczęciem 

postępowania.  

  

Ad. 14 Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

 Burmistrz Miast i Gminy Pilawa Pani A. Łubian poinformowała, że w czasie od ostatniej sesji 

w ramach bieżącej działalności przede wszystkim podejmowane były zarządzenia Burmistrza. Było 

wydanych 8 zarządzeń i wszystkie dotyczyły zmian w budżecie Miasta i Gminy Pilawa na 2023 rok. 

Miały one przede wszystkim związek ze zwiększeniem planu dotacji wynikających z zadań 

administracji rządowej, czyli były to decyzje zwiększające plan dotacji w ramach działalności 

dotyczącej aktów stanu cywilnego, jak również zadań bieżących. Były zwiększone środki w ramach 

planu dotacji związanej z wydawaniem Karty Dużej Rodziny, środki przekazywane w ramach 

wyborów parlamentarnych, jak również środki przesuwane w ramach danego działu budżetu w celu 

prawidłowej realizacji zadań. Wszystkie dotyczyły jedynie takich działań. W tym okresie 

otrzymaliśmy również dofinansowanie na nasze wnioski, przede wszystkim złożyliśmy wnioski do 

Rządowego Funduszu Polski Ład Program Inwestycji Strategicznych. Złożyliśmy - tak jak można 

było – dwa wnioski, otrzymaliśmy na nie dofinansowanie we wnioskowanej wysokości w kwocie 

8.325.393zł, z czego pierwszy, który był wymagany do 2 mln zł, dotyczył dalszego etapu 

zagospodarowania przestrzeni publicznej przed dworcem PKP w Pilawie. Drugi wniosek dotyczył 

budowy, przebudowy sieci dróg na terenie Miasta i Gminy Pilawa i w tym przypadku otrzymaliśmy 

wnioskowane dofinansowanie w wysokości 6.325.593 zł. Zadnia te będą realizowane w roku 

przyszłym.  

 Dodatkowo, jeśli chodzi o nasze bieżące działania, to przede wszystkim działania z zakresu 

zamówień publicznych, tak jak wcześniej informowała, były ogłaszane przetargi, w ostatnim okresie 

została zawarta umowa na przebudowę drogi gminnej w Łucznicy – trzeci etap końcowy  - kwota 

860.905,29zł wykonawcą jest Przedsiębiorstwo Budowy Dróg i Mostów z Mińska Mazowieckiego. 

Firma weszła w teren i rozpoczęła roboty. Kolejna umowa została zawarta na zagospodarowanie 

przestrzeni publicznej przed dworcem PKP w Pilawie. Wykonawcą tego zadania będzie firma TECH-

BUDOWA Tomasz Piwoński – ta część będzie dotyczyła w dużej mierze istniejącego Parku, 

przełożenia kostki i przeprojektowaliśmy pewne kwestie, które wymagały remontu. Kolejna umowa 

związana z przebudową, nadbudową, rozbudowa budynku Urzędu wraz z obiektami towarzyszącymi – 

dostawa wraz z montażem umeblowania i wyposażenia pomieszczeń. Wykonawcą jest firma Alnag  

Barbara Wróbel z Krakowa, firma już była na pomiarach i rozważa realizację tego  zadania. Następna 

umowa dotyczy modernizacji infrastruktury sportowej na stadionie miejskim w Pilawie i została 

podpisana z firmą MAT-USB Ślusarstwo-Betoniarstwo Krzysztof Matryba, zadanie jest w trakcie 

realizacji. Kolejna umowa dotyczy rozbudowy i przebudowy Publicznej Szkoły Podstawowej w 

Gocławiu – etap II i etap III.  Wykonawcą jest firma Budi-Tech Wojciech Bartniczak – roboty już się 

rozpoczęły. Otwarto przetarg na budowę wodociągu w m. Jaźwiny, mieliśmy 5 ofert, analiza ofert 

jeszcze trwa, dziś w ramach uchwały w sprawie zmian w budżecie dokładaliśmy środki na realizację 

tego zadania, żeby można było podpisać umowę z wykonawcą. Otwarto również przetarg na zadanie 

„Przebudowa drogi gminnej Nr 131058W ul. Adama Mickiewicza w Pilawie – wykonanie chodników 

oraz wyniesionego skrzyżowania wraz z 4 przejściami dla pieszych”. Wpłynęło 10 ofert, najtańsza 

852.267,17 zł, najdroższa 1.227.712,55 zł trwa analiza ofert. otwarto przetarg na realizację zadania pn. 

„Aktywni na rynku pracy – żłobek samorządowy w Gminie Pilawa” dot. zakupu wyposażenia dla 
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żłobka, wpłynęły 3 oferty, najtańsza z ceną 95 155,00 zł, trwa analiza ofert. Kolejny przetarg został 

ogłoszony w związku z faktem, że z końcem roku kończy nam się umowa na dostawę energii 

elektrycznej i świadczenie usług dystrybucji energii elektrycznej na potrzeby Miast i Gmin i ich 

jednostek organizacyjnych reprezentowanych w postępowaniu przez Miasto i Gminę Pilawa, czyli 

ogłaszaliśmy przetarg dla wszystkich gmin powiatu garwolińskiego i kilka gmin ościennych. Pod 

koniec listopada będzie otwarcie ofert. Kolejny przetarg dotyczył odbierania i zagospodarowania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości zamieszkałych na teranie Miasta i Gminy Pilawa 

– SEKTOR 1 zabudowa wielolokalowa i SEKTOR 2 zabudowa jednorodzinna. Otwarcie ofert będzie 

pod koniec listopada. Ogłosiliśmy również przetarg na realizację zadania pn. „Budowa drogi gminnej 

Nr 131015W Puznówka Wygoda”. Termin składania ofert wyznaczono na dzień 15 listopada 2023 r. 

W wyniku przeprowadzonego zapytania ofertowego na realizację zadania pn. „Modernizacja 

skateparku w Pilawie” została zawarta umowa z wykonawcą TECHRAMPS Sp. z o.o. na kwotę 

142.089,60zł.  

Informacja z realizacji zadań inwestycyjnych: 

1) Zostało zakończone i odebrane zadanie pn. Przebudowa drogi gminnej w m. Jaźwiny”. 

Wykonawcą była firma BOGGMAR, Sobienie Kiełczewskie, to zadanie było dofinansowane 

z WFOGR.   

2) Zostało zakończone i odebrane zadanie związane z drugim dofinansowaniem z WFOGR na 

zadanie „Przebudowa drogi gminnej w m. Puznówka – ul. Słoneczna”. Wykonawcą był 

Zakład Usługowo Remontowo Budowlany PAROL, Garwolin   

3) Przebudowa drogi gminnej w Łucznicy  - wykonawca Przedsiębiorstwo Budowy Dróg I 

Mostów Sp. z o.o., rozpoczął prace.  

4) Zostały zakończone prace związane z modernizacją budynku siłowni w m. Wygoda. W 

ramach tego zadania odmalowana została elewacja budynku, wymieniono drzwi zewnętrzne i 

odmalowanego  wnętrze budynku.  

5) Ochrona powietrza poprzez montaż instalacji fotowoltaicznej w budynku Ochotniczej Straży 

Pożarnej w Lipówkach – wykonawcą była firma FOTOCONCEPT z Kielc. Firma zakończyła 

roboty związane z montażem instalacji fotowoltaicznej na budynku strażnicy, gdzie 

zamontowała panele fotowoltaiczne o mocy 5,52kW 

6) Budowa placu zabaw w miejscowości Trąbki – wykonawcą byłą firma Warszawski Fundusz 

Rozwoju Inwestycji z Warszawy. Firma wykonała już odnowienie i montaż urządzeń 

zabawowych zdemontowanych ze starego placu zabaw. Zabawki zostały zamontowane w 

nowym miejscu na terenie szkoły w Trąbkach, zgodnie z prośbą Dyrektora placówki. Jest to 

umowa dodatkowa, ponieważ  podstawowa umowa była związana z budową placu zabaw, 

który został powiększony i została zrobiona sztuczna nawierzchnia, wymienione zostały 

zabawki, tak jak w Gocławiu zdecydowaliśmy że będą to zabawki metalowe, bo drewniane 

wymagają co jakiś czas naprawy i myśli że będzie z tym mniej problemu. Zabawki są 

estetyczne, ładne i bardzo kolorowe.  

7) Jeśli chodzi o budynek Urzędu - to roboty trwają, rozpoczęły m się roboty przed Urzędem 

związane z układaniem kostki, ponieważ mamy projekt nasadzeń i dofinansowanie, które 

powinniśmy wykonać w tym roku, stąd wnosiliśmy do firmy, żeby dała możliwość 

pracowania robotnikom, więc te roboty dosyć sprawnie idą. Natomiast cały budynek jest w 

trakcie realizacji, kiedy będzie koniec, tego nie odpowie. Nawet firma, która przyjechała na 

pomiary miała pewne problemy z pomiarami, ponieważ nie wszędzie są właściwe wysokości, 

ściany, nie wszędzie jest tynk położony, więc jeszcze będą musieli przyjechać kolejny raz na 

pomiary. Firma robi tak jak robiła, więc raz jest lepiej, raz gorzej, raz szybciej, raz wolniej. 

Nie wiadomo kiedy skończą, ale cały czas coś się tam dzieje, z zewnątrz dużo, w środku też 

się dzieje, ale zdecydowanie za wolno. Jutro mamy kolejne spotkanie zobaczymy co z tego 

będzie.  

 

 Burmistrz poinformowała, że 4 października w m. Jaźwiny na wniosek posłów Pani Iwony 

Kurowskiej i Grzegorza Woźniaka odbyło się spotkanie przedstawicieli Polskiej Spółki Gazownictwa, 

w sprawie budowy gazociągu w Jaźwinach. Przypomniała, że kilka lat temu wójtowie z terenu 

Powiatu garwolińskiego łącznie z Panem posłem G. Woźniakiem byli w Gazowni, z inicjatywy Pana 
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Posła. Rozmowy trwały, dotyczyły gazociągu w Jaźwinach, w Żelaznej i w Gocławiu. Póki co przez 

ten czas nic się nie zadziało. W spotkaniu 4 października br. uczestniczyła nowa Pani Dyrektor 

Gazowni w Warszawie i naczelnik, zorientowani w sprawie. Podkreślali na spotkaniu, że warunkiem 

wykonania gazociągu jest zainteresowanie mieszkańców i złożenie od 80 do 100 wniosków o 

podłączenie budynków do gazociągu, chociaż takie wnioski były już 2-3 razy składane. Zdecydowano, 

że muszą to być nowe wnioski, w jednym tygodniu przedstawiciel gazowni pomagał wypełnić te 

wnioski. W tej chwili mamy już 117 wniosków złożonych przez mieszkańców, przekazaliśmy te 

wnioski do Gazowni i czekamy na dalsze kroki, bo w listopadzie miało być kolejne spotkanie na ten 

temat. Więc może to się uda. Przed wyborami było bardzo wiele takich spotkań w różnych 

miejscowościach, były też w gminie Parysów, ponieważ była perspektywa połączenia Gocławia, 

Żelaznej z gminą Parysów i na ich spotkaniu również ta sprawa się wywiązała i cały czas się mówi, 

żeby gazociąg szedł z jednej gminy do drugiej. Poczekamy na dalsze działania, może coś z tego będzie  

 

Odbyło się spotkanie w siedzibie Mazowieckiego Zarządu Dróg Wojewódzkich, czyli narada 

techniczna w sprawie rozwiązań projektowych dla zadania związanego z rozbudową drogi 805, 

dotyczy to wykonania dokumentacji projektowej. Burmistrz przypomniała, że Miasto i Gmina Pilawa 

opracowało przy konsultacjach z MZDW chodnik od S17 do Wygody, odbyliśmy w tej sprawie kilka 

spotkań z przedstawicielami firmy projektowej i MZDW. W pewnym okresie Dyrektor zmienił 

spojrzenie na tę drogę. Zdecydowaliśmy wspólnie, żeby robić projekt przebudowy tej drogi i oni 

uparli się, że by robić projekt przebudowy drogi tylko do kościoła. My się na to nie zgodziliśmy i 

powiedzieliśmy, że skrzyżowanie w Trąbkach jest bardzo niebezpieczne, jest tam kościół, bloki, 

szkoła, droga na cmentarz i ten ruch, który od Parysowa idzie.  Wnieśliśmy, żeby do przebudowy 

założyli również skrzyżowanie przy kościele. Najbardziej odpowiadałoby nam rondo, z czego 

określono, że na rondo nie ma tam miejsca, ale zgodzili się, mamy to już na piśmie z notatki ze 

spotkania, aby zaproponować tam światła. Droga od ronda w Lipówkach ma być poszerzona do 7m. 

wnieśliśmy o ścieżkę pieszo-rowerową i ostatecznie wyrazili zgodę na zakrycie rowu i budowę 

kanalizacji deszczowej. Ścieżka pieszo-rowerowa byłaby do samego kościoła, co w jakiś sposób 

umożliwiłoby naszym mieszkańcom przemieszczanie się. Analizowaliśmy wszystkie zjazdy, gdzie 

trzeba by było je wykonać i zabezpieczyć wszystkie potrzeby. Chcieliśmy zrobić lewoskręty na 

Wygodę, żeby ułatwić ruch, ale jest tam problem z terenem, wiec to chyba nie wyjdzie. Długo się z 

nimi rozmawia, ale widać, że sensownie do tego podeszli. Ma nadzieję, że wszystkie nasze ustalenia 

zostaną wzięte pod uwagę i ten projekt będzie opiewał na całość i właściwą realizację tego zadania. 

Obecnie przez Trąbki prowadzony jest remont drogi. Jest to ogromne utrudnienie, boi się, co będzie 1 

listopada, bo tam się bardzo długo stoi. Nie zakłada, że wykonawca zdąży ulać brakującą część 

asfaltu. Jeżeli tak będzie, będzie stanowiło to ogromy problem. Ma jeszcze rozmawiać wykonawcą, 

nie wie czy to się uda, jeżeli się nie uda, to jest to problem straszny i proponuje, kto będzie chciał 

jechać do Parysowa, to żeby omijał Trąbki. Nawet wczoraj wieczorem były korki, bo na czerwonym 

świetle czeka się tam długo. Wykonawca wstrzymał roboty trochę na naszą prośbę, z uwagi na 

Dożynki Gminne, nie chcieliśmy, żeby rozpoczynali roboty przed Dożynkami.  Jak już weszli w teren, 

to robią, ale nie wszystko daje się szybko zrobić, a jest sporo pracy. Może być pewien problem z 

przemieszczaniem się 1 listopada, więc jeśli ktoś może, to proponuje wybierać inną trasę.  

Burmistrz powiedziała, że w projekcie drogi wojewódzkiej od S17 w stronę Trąbek problemem jest 

transformator przy skrzyżowaniu z ul. Brzozową. Zmienił się Dyrektor Energetyki w Mińsku 

Mazowieckim. Robiliśmy ustalenia z Dyrektorem J. Wysockim, żeby spróbowali przebudować ten 

transformator. MZDW musi realizować projekt, a do ich projektu nie jest potrzebne przestawienie 

słupa, tylko my chcemy uregulować kwestię naszej drogi. Nie ustajemy w działaniach i próbujemy coś 

z tym robić, ale nie może zagwarantować efektu.  

Jeśli chodzi o drogę wojewódzką 805 w Lipówkach to dzieje się dużo dobrego. Projekt ścieżki pieszo-

rowerowej oddaliśmy, wykonaliśmy zgodnie z założeniem MZDW. Trwa przeprojektowanie tej drogi 

z uwagi na to, że po prawej stronie, jadąc od S17 zabudowania są nisko i trudno dopasować ścieżkę 

pieszo-rowerową do całej jezdni, stąd zapadła decyzja, żeby zrobić projekt przebudowy całej jezdni i 

wykorzystać również druga stronę i taki projekt się robi. W ramach tego projektu była wybudowana 

ścieżka pieszo-rowerowa, będzie przebudowywana jezdnia, żeby ją nieco obniżyć i po drugiej stronie 

również chodnik, czyli cała ta część będzie przebudowana. Pomysł jest dobry, troszkę za późno, 

mogłoby to być wcześniej dużo, ale taka decyzja zapadła. Jutro jest u nas spotkanie z 
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przedstawicielami firmy i będą robić inwentaryzację zjazdów. Będą analizować możliwości i 

potrzeby, więc dzieje się, tylko jeszcze nie fizycznie. Ma nadzieję, że doczekamy się tej reszty. 

Pomysł jest rzeczywiście bardzo dobry, tylko tam, gdzie drogi są poszerzane rozwiązuje to sytuacje. 

Wysokości było widać od początku, ale MZDW wcześniej o tym nie pomyślał, troszkę późno podjęto 

działanie, ale podjęli działanie i realizują je, więc coś się dzieje, tylko jeszcze nie w terenie.  

 Burmistrz przypomniała, że przy wprowadzaniu zmian w budżecie Pani Skarbnik wspomniała 

o wprowadzeniu środków na projekt „Mazowsze bez smogu”. Jest to projekt, którego liderem będzie 

Województwo Mazowieckie. Projekt zakłada udział partnerów z obszaru Województwa 

Mazowieckiego. Ma na celu wsparcie jednostek samorządu we wdrażaniu programu ochrony 

powietrza dla stref w województwie mazowieckim. Założeniem jest ograniczenie emisji, zmniejszenie 

stężeń jest to niezbędne, ponieważ już dziś zaczyna się sezon palenia i sami widzimy, co się dziej. 

Takie są wytyczne i przepisy. Nasza gmina zgłosiła akces do udziału w tym projekcie, jesteśmy jedną 

z 12 gmin na Mazowszu, która została uwzględniona do współpracy w tym projekcie. Projekt nie 

będzie łatwy, zakłada doprowadzenie do poprawy jakości powietrza poprzez zapewnienie sieci 

ekspertów wyspecjalizowanych w dziedzinie ochrony powietrza i energetyki, plus dostęp do wszelkiej 

informacji, czyli ma to być doradztwo energetyczne i ekologiczne realizowane przez zatrudnionych 

ekodoradców, czyli określonych fachowców, dla których są określone wymagania i zakres działania. 

Jest to projekt pięcioletni, został wyceniony na kwotę 1.540.759zł z czego 85% tego projektu zostaje 

finansowane przez Samorząd Mazowsza z programu, który złożyli akces. Po naszej stronie na te pięć 

lat jest 231.000 zł, natomiast wydatki mają związek z utworzeniem stanowiska ekodoradcy, zakup 

narzędzi i usług niezbędnych do prowadzenia kontroli u mieszkańców, koszty audytów, przeglądów, 

koszty prowadzenia działań edukacyjnych. Mamy 150.000 zł na zakup samochodu, mamy również 

środki na zakup dronu koszty przeprowadzenia diagnozy i ekspertyz w zakresie smogu. Będzie to dość 

trudny projekt, bo przede wszystkim musimy znaleźć osobę. Nabór będziemy przeprowadzać zgodnie 

z przepisami, ale trudno będzie znaleźć osobę, która faktycznie będzie do tego przygotowana i będzie 

faktycznie potrafiła to zadanie realizować. W ramach tych zadań powinna być osoba, która wspiera 

naszych mieszkańców, wyszukuje programy do dofinansowania w zakresie ogrzewania, ma śledzić 

wszystkie przepisy i przekazywać to naszym mieszkańcom. Umowa jeszcze nie jest podpisana, jak 

tylko podpiszemy taką umowę, to będziemy przystępować do poszukiwania określonej osoby, bo 

wymagania są bardzo skomplikowane. Zobaczymy czy uda nam się tę osobę znaleźć, bo od tego 

zależy realizacja całości tego zadania.  

Burmistrz przypomniała ponadto, że w okresie od ostatniej sesji odbyły się wybory parlamentarne i 

referendum ogólnokrajowe. To co istotne co zadziało się w całej Polsce to przede wszystkim 

frekwencja wyborcza. Frekwencja w naszej gminie wyniosła 78,38%, a w kraju 74,38% czyli u nas 

była wyższa niż średnia krajowa. Wiąże się z tym to, o czym informowaliśmy, mianowicie była 

ogłoszona akcja pofrekwencyjna, zgodnie, z którą nasz rząd obiecywał, że gminy, które osiągnął 

frekwencję w wysokości ponad 60% dostaną 250.000zł na działalność kół gospodyń wiejskich i 

orkiestr dętych, kolejny program - gminy, w których frekwencja przekroczy 60% dostaną 250.000 zł 

na działalność klubów sportowych. Kolejna pozycja to gmina, która osiągnie w powiecie największą 

frekwencję otrzyma milion zł na termomodernizację strażnic i obiektów strażackich. Kolejna obietnica 

miała różne ogłoszenia, bo na jednej było napisane, że gminy, które będą miały powyżej 60% 

otrzymają milion zł z budżetu obywatelskiego na dowolny cel, ale w innym miejscu było napisane, że 

otrzyma to jedna gmina w powiecie. W każdym razie w naszym powiecie największą frekwencję miłą 

gmina Miastków Kościelny i w tym przypadku powinna dostać 2,5 mln zł. My mamy szansę na 

500.000 zł, ale chyba wszystkie gminy w Polsce mają powyżej 60%. Zostało to wyliczone na 1.653 

mln zł. Były takie obietnice, więc może te 500.000 zł za frekwencję dostaniemy. Puszczaliśmy 

informację o tej akcji do kół gospodyń wiejskich, strażaków i dawaliśmy ogłoszenia do sołtysów. 

Wydaje się, że osiągnęliśmy ogromnie duży wskaźnik frekwencji, bo 78,38%, jest to rzeczywiście 

bardzo dużo, bo chyba od lat osiemdziesiątych nie było takiej frekwencji. Czekamy teraz na te 500 tyś 

zł, miejmy nadzieję, że te pieniądze będą. Natomiast jeśli chodzi o wybory parlamentarne, to 

najwięcej naszych mieszkańców głosowało na PiS – 54%, na KO – ponad 14%, Trzecią drogę – ok. 

13%, Konfederację - 8%, Lewicę – 4,5%. Biorąc pod uwagę cały nasz okręg wyborczy nr 18 do Sejmu 

mandaty otrzymali: 

Pani Maria Koc – 70 732 głosy 

Pan Daniel Milewski – 44 145 głosów  
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Pan Henryk Kowalczyk – 30 081 głosów 

Pan Krzysztof Tchórzewski – 25 867 głosów 

Pan Arkadiusz Czartoryski – 15 845 głosów  

Pan Marcin Grabowski – 10 339 głosów 

Pan Grzegorz Woźniak -  9 088 głosów 

Pani Kamila Gasiuk-Pihowicz – 57 609 głosów 

Pan Czesław Mroczek – 11 648 głosów  

Pan Marek Sawicki – 25 534 głosów  

Pani Żaneta Cwalińska-Śliwowska – 9 747 głosów 

Pan Krzysztof Mulawa – 14 043  

W Wyborach do Senatu Pan Maciej Górski z PiS otrzymał 96 148 głosów, a Pan Zbigniew Widelski 

91 985 głosów. Senatorem z naszego okręgu został Pan Maciej Górski.   

Przeprowadzone referendum ogólnokrajowe nie jest ważne, ponieważ frekwencja w referendum 

wyniosła jedynie 44%, co oznacza, że nie ma ono mocy prawnej.  

 Burmistrz podziękowała Sekretarzowi Miasta i Gminy Pilawa Pani M. Śnieguckiej, za całość 

przygotowania wyborów. Podziękowała również wszystkim pracownikom, bo trzeba było to 

przygotować. Korzystaliśmy z naszych obiektów, bo mieliśmy trzy dodatkowe obwody głosowania. 

Jak Państwo wiedzą, wszystkie te miejscowości, które mają powyżej 200 mieszkańców mają nowe 

obwody głosowania, co też spowodowało większą frekwencję. Podziękowała przedstawicielom 

sołectw i osobom, które zajmują się na co dzień naszymi obiektami. Poinformowała, że jak są wybory 

i gmina bierze klucze do lokalu, to nikt postronny nie ma prawa się w tych lokalach znaleźć, chyba, że 

zostanie o to wyraźnie poproszony. Obiekt jest przygotowany, są tam wszystkie niezbędne rzeczy i nie 

mogą tam wchodzić osoby postronne. Więc jeżeli nawet sołtysi zarządzają, to taka prośba, żeby nikt 

tego budynku nie odwiedzał w okresie, kiedy trwają wybory. Wybory na naszym terenie odbyły się 

prawidłowo, było spokojnie, bez niepotrzebnych działań. Burmistrz podziękowała również wszystkim 

informatykom, osobom, które jakikolwiek sposób były związane z przeprowadzeniem wyborów. 

Dodała, że często ludzie się do niej zgłaszają, bo chcieliby dostać się do komisji wyborczych, ale 

Burmistrz, jako organ wykonawczy nic nie może, ponieważ zgodnie z obecnymi przepisami, to 

komitety, które zgłaszają kandydatów mają możliwość zgłaszania osób do komisji wyborczych. 

Burmistrz już nawet pracowników nie desygnuje, bo nie ma takiej możliwości. Jest to czasami 

problem, bo wybory są zawsze trudne, pracownicy są zawsze lepiej przygotowani niż wiele 

przypadkowych osób, które są zgłaszane do komisji. Pracownicy, jako mieszkańcy mają też dostęp do 

poszczególnych komitetów i czasem udaje się, że pracownik urzędu, czy jednostki jest również w 

komisji, co jest rzeczą niezwykle ważną, bo były wybory bardzo trudne i jest ważne, żeby osoby, które 

tam pracują, żeby wiedziały jak przez to przebrnąć, przez te przepisy, a bywa tak, że ludzie nie mają o  

tym pojęcia i mają problem z tym, że powinno się być cały dzień. Dieta przysługuje za pracę w 

komisji, za udział w szkoleniach i jeśli ktoś nie ma ochoty tak pracować, to nie powinien się zgłaszać.  

Jeżeli już się ktoś zgłosi to ma obowiązek uczestniczyć od początku do końca, chyba, że w komisji są 

ustalenia, że wymieniacie się i jedni przychodzą wcześniej, drudzy później, ale już na liczeniu muszą 

być wszyscy. Nie może być tak, że ktoś się zgłasza i nie ma czasu przyjechać na szkolenie, bo i takie 

mamy problemy. Żeby przebrnąć przez wybory, to trzeba niestety trochę tej wiedzy mieć i stąd udział 

w szkoleniach jest obowiązkowy. Wszystko poszło dobrze, frekwencja była piękna, dziękuje bardzo 

za te aktywność, za to, że tak wiele osób zdecydowało o tym wyniku. Ważnem, że ludzie się tak 

zaangażowali, że chcą uczestniczyć w życiu publicznym.  

 Radny T. Przybysz zwrócił się z prośbą o wykonanie pobocza utwardzonego od numeru 

posesji 68 w ciągu drogi wojewódzkiej. Poprosił o poruszenie tego tematu na spotkaniu z Dyrektorem 

MZDW.   

 Burmistrz odpowiedziała, że Dyrektora MZDW nie było już ponad pół roku u nas, nie było 

takiej okazji. Wszystko sprowadza się do pieniędzy, jeżeli nie zaplanowali tego, to trzeba uznać, że 

trzeba będzie na następnych spotkaniach rozmawiać. Ten wniosek został od nas wysłany i będziemy 

go ponawiać. Natomiast zgłaszaliśmy to, rozmawialiśmy o tym, ale jeśli MZDW nie ma tego w 

zadaniach, to niestety trzeba za to zapłacić. Zaczyna się listopad i trudno mówić, że jeżeli do tej pory 

nikt nie podjął żadnych działań w tym zakresie, że teraz je podejmie. W tym roku na pewno nic się nie 

zadzieje, ale do sprawy będziemy wracać. Miała być realizowana droga 805 przez Trąbki w ramach 

remontu i w pewnym momencie Dyrektor M. Chciałowski powiedział, że wszystkie dokumenty są, ale 
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pieniądze zostały im zabrane. Bez pieniędzy żadnego zadania się nie zrobi, a to zadanie w Trąbkach 

było zaplanowane już wcześniej. Ładne pieniądze też musieli tam przeznaczyć. Burmistrz oznajmiła, 

że zwróciła się do Pani Marszałek J.E. Orzełowskiej ze skargą, że ktoś nam po drodze te pieniądze 

zabrał. Oczywiście Pani Marszałek J.E. Orzełowska doprowadziła do tego, że te pieniądze wróciły i to 

zadanie jest realizowane. Natomiast trudno jest na wszystko mieć pieniądze, zwłaszcza, że robiona jest 

obwodnica, więc tych pieniądze trochę na terenie gminy zabezpieczyli. Burmistrz dodała, że zdarza 

się, że radni wnoszą o różne rzeczy i mają różne wymagania. Jednym z takich wymagań jest równanie 

dróg, bo każdy by chciał, żeby w każdym miesiącu były drogi równane. Mimo, że budżet mamy duży, 

to nie jest on z gumy i większość naszych działań jest realizowana w ramach obligacji. Jest to forma 

zadłużenia, bo naszych środków na nic by nie wystarczyło. Nie możemy w trakcie roku na wszystko 

dokładać, robimy to, bo takie są potrzeby. Natomiast jeśli chodzi o samo równanie dróg, nie będziemy 

co miesiąc równać dróg, bo jedno równanie to dosyć duża kwota. Ma świadomość, że wszystkie drogi 

nieutwardzone czasem tydzień, czasem miesiąc wytrzymają, potem już tego równania nie widać. Ale 

nie ma tak, że państwo dzwonią, rozmawiają i wszystko robimy od ręki. Gmina nie ma urządzeń, musi 

być wynajęta firma, której trzeba zapłacić i musi mieć na to pieniądze. Boleje nad tym, że w ramach 

przetargu, który ogłosiliśmy w tym roku wykonawca tak mało zrobił, miał czas do czerwca, natomiast 

oczekiwała, że będzie w tym roku dużo więcej zrobione, przynajmniej część tych dróg, które się 

zakwalifikowały do tego programu będzie w tym roku wykonane. Ten sezon zimowy będzie fatalny, 

ale niestety nie ma na to wpływu, wykonawca ma jeszcze czas, ma inne roboty, które kończy i dopiero 

teraz będzie się przymierzał. To samo z chodnikiem przy ul. Mickiewicza, miesiąc temu dostaliśmy 

decyzję o dofinansowaniu i dopiero dwa tygodnie temu była podpisana umowa i to wszystko się tak 

ciągnie. Nie jest to pora, bo dobrze byłoby to robić latem, ale dopóki nie mamy zagwarantowanych 

środków, to nie możemy, bo bez tych pieniędzy wiele sami byśmy nie zrobili. Dlatego prosi o 

cierpliwość, rozumie, że radni zgłaszają swoje wnioski. Te wnioski są, nie wyrzucamy ich, wracamy 

do starych wniosków, ale i tak nie jesteśmy w stanie wszystkiego zrobić. Chciałaby, żeby radni o tym 

pamiętali. Przyszły rok wcale nie będzie łatwy, bo mamy szereg inwestycji, które są w trakcie, one 

muszą być realizowane, a już Pani Skarbnik informowała, że w związku z płacami nauczycieli na 

wejściu musimy zabezpieczyć na płace w szkołach 3,5 mln zł więcej niż na ten rok. Jest to wszystko, 

co mogliśmy mieć w ramach wolnych środków z własnego budżetu, a niestety musimy je puścić do 

szkół. Burmistrz zaznaczyła, że rozumie potrzeby, wszystko wie, sprawdza radnych monity w dzień, 

w nocy, niejednokrotnie, jeździ na teren, żeby zobaczyć, czego radni oczekują i jeżeli coś jest 

naprawdę konieczne, to stara się to robić, ale nie ma takiej możliwości, żeby coś wykonać od razu. I 

tak staramy się reagować w ciągu roku na różne rzeczy, ale jest coraz trudniej i chce, żeby to radni 

rozumieli. Wszystko pamiętamy, wiemy, ale chociażby codziennie dzwonili, przychodzili, pytali nie 

zmienia to faktu, że muszą być pieniądze, żeby móc zrealizować zadanie. Poprosiła o cierpliwość i 

zrozumienie. Odpowiedziała radnemu T. Przybyszowi, że w tym roku nic nie będzie zrobione, ale 

będzie ponawiała sprawę i będzie rozmawiać. Ma nadzieję, że Pani Marszałek za jakiś czas do nas 

przyjedzie, żebyśmy mogli wszystko nadmienić. Może to pobocze dużo by nie kosztowało, ale skoro 

nie było to zaplanowane, a pieniądze zostały rozplanowane, a każda inwestycja wymaga 

zwiększonych środków, bo rzadko się zdarza, żeby było poniżej kosztów, które zakładamy, więc 

trudno tu o oszczędności, bo ich po prostu nie ma.  

 

Ad. 15 Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

 Radny M. Jarosławski poprosił, żeby na ul. Kochanowskiego ktoś podjechał i wyciął krzaki 

przy działce Pana Kryspina, bo drzewa i krzaki sięgają niemal drutów linii średniego napięcia. Teraz 

jak deszcze padały to z przerażeniem tam przechodził.  

 

Ad.16  Sprawy różne.  

 Radny M. Jarosławski zapytał o nakładkę na ul. Wyszyńskiego. Rozumie problemy, ale we 

Wrześnu chyba miało być to robione, miała być poprawiona ta nawierzchnia.  

 Burmistrz wyjaśniła, że to jest to o czym mówiła, czyli przetarg na te 10 mln zł. Umawiała się 

z wykonawcą, że zacznie od ul. Wyszyńskiego, bo tam ma być położony chodnik na fragmencie od ul. 

Wojska Polskiego do ul. Krynickich. Nie wie czy już skończyli kładzenie światłowodu. Wykonawca 

miał wejść dwa miesiące temu, mówiła, że zaczynamy od tej ulicy, bo ona jest bardzo często 
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uczęszczana. Jutro ma być spotkanie z wykonawcą. Wykonawca nie zaczął jeszcze u nas robót, ma 

czas do kończ czerwca. Burmistrz dodała, że to rozumie, ale ma pieniądze i chciałaby to wydać, 

chociaż wykonawca musi to przekalkulować, bo są tam tylko dwie płatności, więc my mu też nie 

damy wszystkiego to co on zrobi, dla nas było by wygodniej, gdyby zrobił więcej teraz. Zrobił drogę 

w Jaźwinach, a na te nasze drogi jeszcze nie wszedł. Mamy się z nim spotkać, bo ma wchodzić w 

teren. Był dobry czas na roboty, ale nie można go ścigać, bo termin ma długi. Chciałaby, żeby chociaż 

ten chodnik zrobili, mimo, że jezdnia jest ważniejsza.  

 Radny M. Andrzejczyk powiedział, że od 9 lat walczymy z tematem ścieżki pieszo-rowerowej 

w Lipówkach. Podziela opinię Pani Burmistrz, że nareszcie się coś zadziało. Zrobiliśmy projekt, po 

naszej stronie zrobiliśmy wszystko co było można. Wielokrotnie przez te lata każdy nam już 

zapewniał, że pieniądze są, chęci są i gotowość jest i okazało się, że nie. Cieszy się, że mieszkańcy 

Lipówek zareagowali składając pismo, że też tę budowę ścieżki popierają, bo chyba już nie do końca 

wierzą w jego słowa i jego zaangażowanie w budowę tej ścieżki. Wie, że dużo osób przejeżdża przez 

Lipówki i jest to bardzo ważna inwestycja. Cieszy się, że zaczęły się poważniejsze rozmowy i Pani 

Burmistrz ma zapewnienia. Poprosił, żeby na jutrzejszym spotkaniu z firmą projektową nie rozwlekali 

terminu zakończenia tego tematu, żebyśmy doczekali się tej ścieżki.  

 Burmistrz dodała, że firma projektowa ma podpisaną umowę z MZDW i mają termin 

wykonania. Widzi, że idzie to dosyć sprawnie. MZDW ma takie zamysły, że jeżeli mają dokumentację 

to starają się nie tracić tych pieniędzy i starają się to wkładać do budżetu. Oczywiście ludzie się 

zmieniają, w naszym interesie jest, żeby Pani J.E. Orzełowska była w Zarządzie Województwa 

Mazowieckiego i dotychczas tego pilnowała i mamy nadzieję, że dalej tak będzie. Będziemy jej 

przypominać, żeby próbowała to wrzucić do projektu budżetu, chociaż ona sama wie, bo też 

obiecywała i gdyby nie Pani J.E. Orzełowska, to teraz ten projekt by nie szedł. Jest to efekt naszych 

rozmów i działania Pani J.E. Orzełowskiej na Zarządzie Województwa, żeby jednak to w jakiś sposób 

przyspieszać. Wrócimy do tego tematu i też będzie prosić Panią Marszałek, żeby dalszy etap znalazł 

się w budżecie, czyli realizacja tego projektu. Pani Marszałek też na tym zależy, bo też źle się czuje z 

tym, że to tak długo trwa.  

 Radny M. Andrzejczyk dodał, że również zadowolenia nie czuje, bo ścieżki mu brakuje.  

 Przewodnicząca Rady Miejskiej dodała, że jest jeszcze informacja z analizy oświadczeń 

majątkowych pracowników oraz kierowników i dyrektorów jednostek organizacyjnych gminy.   

 Sekretarz Miasta i Gminy Pilawa Pani M. Śniegucka poinformowała, że zgodnie z art. 24h 

ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym przedstawi informację z analizy 

oświadczeń majątkowych pracowników i kierowników Urzędu Miasta i Gminy Pilawa dokonanej 

przez Urząd Skarbowy oraz Burmistrza Miasta i Gminy Pilawa. Z przeprowadzonych analiz wynika, 

że oświadczenia majątkowe złożyły wszystkie zobowiązane do tego osoby. Uchybienia i błędy w 

przekazanych oświadczeniach w większości polegały na nie podaniu nie podaniu informacji na temat 

nieruchomości, na której znajduje się dom wykazany w części A II pkt 1, braku w części A 

oświadczenia szczegółowo określonych źródeł dochodu i w przypadku osób, które posiadają 

gospodarstwo rolne nie wskazano w oświadczeniu jaki dodatkowy dochód pomocy finansowej 

otrzymywany jest z Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa. Osoby, u których stwierdzono 

uchybienia złożyły pisemne wyjaśnienia, natomiast nie zostały zakwalifikowane jako skutkujące 

wystąpieniem z wnioskiem o kontrolę oświadczenia o którym mowa w art. 24h ust. 9 ustawy.  

 

Ad.17 Zamknięcie sesji.  

 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Miejskiej w Pilawie Pani  

D. Niemiec-Jóźwicka zamknęła LXXI Sesję Rady Miejskiej w Pilawie. 

Protokołowała: E. Lemieszkiewicz 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

 w Pilawie  

 

Dorota Niemiec-Jóźwicka 

 


